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Referat - LUU VVS 

 
Dato:  Onsdag den 31. maj 2023 
  Kl. 09.00 - 12.00 
 
Sted:  TEC Gladsaxe, mødelokale 1.006 
 
Tilstede: Søren Thomsen   Frederiksberg VVS  ST 

Dan Jeppesen   Tvilling VVS   DJ 
Henrik Juul Rasmussen  Rør & Blik   HJR 
Anders Hansen   EVU    AH 
Tue Hækkerup   TEC    THAE 
Jan C I Pedersen  TEC    JCIP 
Steen Dyrhof   TEC    SDY 
 

Afbud:  Bjørn Due   Rør & Blik   BD 
Lene Gonnsen   EVU    LG 
Per Bo Christiansen  TEC    PBCH 
Kim Fusager Balle  Rør & Blik   KFB 
 

Referent: Marianne Rydiander  TEC    MRY 
 
Dagsorden:  

1. Godkendelse af referat fra sidste møde  
2. Meddelelser fra formanden 
3. Meddelelser fra skolen 
4. Meddelelser fra elevrepræsentanten  
5. Meddelelser fra det faglige udvalg 
6. Meddelelser fra arbejdsgiver/-tager 
7. Drøftelse omkring forskelsbehandling ift. at tage lærlinge 
8. EUX VVS 
9. Eventuelt  

 
 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde  
 
Referatet blev godkendt. 
 
 

2. Meddelelser fra formanden 
 
DJ 
- Der er nok at se til i øjeblikket, andre oplever et lille fald i mængden af opgaver. 

Servicevirksomhederne er dem der er mest pressede på manglende opgaver 
 
 

3. Meddelelser fra skolen 
 

THAE  
- I 2022 faldt søgetallet til TEC en del, på baggrund af endnu et fald i 1. kvartal 2023 er der 

udmeldt en tilpasningsrunde på denne side af sommerferien 
o På El og VVS er der ikke kapacitet til at tage alle de elever ind som har søgt ind på 

augustoptaget, der er elever på venteliste ved hvert optag 
o ST spurgte om ikke kunne tages kursister ind på efteruddannelse når nu der mangler 

elever? Eleverne mangler ikke på VVS, det er andre uddannelser der oplever fald i elevtal. 
Men når bemandingen er på plads, vil der blive set ind på en plan for afvikling af 
efteruddannelseskurser 

o Hvis VVS-uddannelsen balancerer, burde den kunne skabe et overskud. Der tages dog for 
få GF2-elever ind ift. at få fyldt holdene på hovedforløbene op. Hvis det kan løses så 
virksomhederne tager det ønskede antal lærlinge, så ser det godt ud for uddannelsen 
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- Ejendomsstrategi 
o Der bruges 150 millioner på den nye bygning og ombygninger, havde oprindeligt regnet 

med 250 millioner 
o Det nye hus i Gladsaxe vil fortsat blive bygget, med forventning opstart efter sommerferien 
o Der vil blive opsat halvtage mellem hallerne på bagsiden af bygning 5 
o De store planer for resten af bygningerne i Gladsaxe er blevet sat på pause ind til videre, 

nogle gennemføres men i mindre skala 
- Viste antal elever på GF2 for januar optaget og apriloptaget 

o Det viser et kollegie i VVS-afdelingen, der er gode til at fastholde eleverne 
 

 
JCIP 
 

a. Medarbejdersituationen i afdelingen 
 
Siden sidst er der blevet ansat en timelærer fra 1. april 2023. Vedkommende er blevet ansat 
for et år på grund af en planlagt længere rejse i 2024. Håber at kunne fastansætte efter 
rejsen. 
 
Fra 15. maj er der ansat en ny medarbejder, og der starter en ny medarbejder mere fra 19. 
juni. 
Der vil ift. alle tre nye medarbejdere blive set ind på hvad de kan dække af undervisning.  
 
To andre ansøgere er blevet inviteret til samtale i den kommende uge. 
 

b. Opsamling på åben hus dagen 
 
JCIP fortalte, at invitationen var sendt meget bredt ud. 
 
Fjernvarmekurset var der mange indholdsspørgsmål til. Det var der også til andre 
certifikater. 
 
ST spurgte om man godt må drikke øl på skolen? Det må man godt til særlige 
arrangementer, men ellers er der forbud. 
 
JCIP - Vil gerne afholde det et par gange om året, det er godt for eleverne uden læreplads at 
opleve mødet med mestrene. Og det er en god måde for skolen at komme tættere på 
mestrene på samt at få informationer ud om indhold og muligheder i uddannelsen. 
 
ST vil gerne have en liste over deltagerne, listen over deltagende virksomheder sendes ud 
med referatet. 
 

c. Opfølgning certifikatprøver 
 
På sidste hold 3.IN med fjernvarme var eleverne meget engagerede, dog var det kun én ud 
af tolv der bestod. 
SDY påpegede, at adgangskravet til selve AMU-kurset ikke er opfyldt for elevernes 
vedkommende. DJ gjorde opmærksom på, at fjernvarme nu varetages af andre end VVS-
virksomhederne. Det betyder det er ren opsætning af boksen, og slet ikke vedligeholdelse. 
Eleverne er genindkaldt til 7 dages undervisning og ny prøve i uge 33 og 34. 
Dog mangler en bekræftelse på om der er en censor. Skolen har efter mødet modtaget 
bekræftelse på censor. 
 
Selve sammensætningen og indholdet af uddannelsen, særligt certifikatfagene, blev drøftet. 
 
SDY fortalte, at der er flere elever der er bekymrede for deres uddannelse. 
 
AH svarede at det vil blive drøftet på møde i fagligt udvalg i morgen. 
 
FJR – 12 deltagere, 1 bestod – 3.IN (beståelseskrav) 
FJR – 8 deltagere, 5 bestod – 4. EN (ikke beståelseskrav) 
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A-cert – 7 oppe og 4 bestod – 1 dumpede på teorien og 2 på den praktiske prøve. 3 AMU-
kursister deltog og alle bestod 
KMO – 3 EUD oppe, alle bestod. 10 fra SDE deltog og kun 1 dumpede og skal til omprøve 
 
Der er planlagt med HEAT-kursus (3 dage) i samarbejde med HOFOR, FJR vil der også 
blive udbudt. Afvikler også kurset ”Brandbare kølemiddel” inden for køl i kommende halvår 
2023. 
 
Certifikaterne (RØR+USME) i plastsvejsning er blevet udskudt på grund af manglende 
maskiner og godkendelse, godkendelsen (prøven) bliver gennemført i slutningen af juni. 
Der vil være og er et tæt samarbejde med andre skoler omkring undervisningsmaterialer og 
undervisning, forventer dette også ender ud i et fælles indkøb. 
Vil gerne udstede et bevis for gennemførelsen, dette bevis skulle så koste kr. 500,- pr. 
certifikat. Udvalget synes gebyret skal sendes til virksomhederne sammen med 
svendeprøvegebyret. A-siden går til baglandet med denne forespørgsel. Tages med som 
punkt til næste møde. 
 
Kølekursus - 8 elever deltog, 4 bestod. 
 

d. Uddannelsesplanlægning 
 
Ny version 
 
Vi er nu nået til gennemførsel af de første hold på 3. HF ny version, hvor især FJR-
certifikatet for installationsteknikerne er svær at gennemføre trods ændringer i hele 
uddannelsen, sådan at der er meget fokus på systemforståelse og dermed FJR og 
anlægsforståelse. I kommende halvår køres de første 4. HF på ny version. Der arbejdes 
fortsat på udvikling af valgfrie specialefag. 
 
AMU 3. og 4. kvartal 2023 
 
Se punkt c. 
 

e. Skoleoplæring  
 
2023 
Total: 18 
- 7 har opnået uddannelsesaftale 
- 7 ophørt 
- 1 overført til U/NORD 
 
Bestand pr. 31. maj 2023 
- 3, heraf 1 på skole 
 

f. EUD-sekretariatet v/MAL 
 
VVS hold som slutter juni 23 – optælling fra sidste uge (sidste nye) er 17. undervisningsuge: 
Hold A 
- 18 elever på holdet bekræftet på lærepladsen.dk. Frafald således 25%. 
- Har læreplads bekræftet på lærepladsen.dk: 12 elever 
- Har mundtlig aftale/aftale lavet og mangler underskrift: 1 elev 
- Har ikke aftale – 5 -> heraf 2 i samtaleprocesser  
- Med både bekræftede og mundtlige aftale er nået 72,2% 

 
Hold B 
- 19 elever på holdet bekræftet på lærepladsen.dk. (1 elev på vej ud). Frafald dags dato 

21% 
- Har læreplads bekræftet på lærepladsen.dk: 12 elever 
- Har mundtlig aftale/aftale lavet og mangler underskrift: 2 elev (uddannelsesaftalerne på 

vej igennem systemerne) 
- Har ikke aftale – 5 -> heraf 2 samtaleprocesser 
- Med både bekræftede og mundtlige aftaler er nået 73,7% 
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VVS hold som slutter oktober 23 – optælling fra sidste uge (sidste nye) er 7. 
undervisningsuge: 
Hold C 
- 21 elever på holdet bekræftet på lærepladsen.dk 
- Har læreplads bekræftet på lærepladsen.dk: 6 elever 
- Har mundtlig aftale/aftale lavet og mangler underskrift: 1 elev 
- Har ikke aftale – 14 
- Med både bekræftede og mundtlige aftale er nået 33,3% 

 
Hold D 
- 24 elever på holdet bekræftet på lærepladsen.dk 
- Har læreplads bekræftet på lærepladsen.dk: 8 elever 
- Har mundtlig aftale/aftale lavet og mangler underskrift: 2 elev 
- Har ikke aftale – 14 
- Med både bekræftede og mundtlige aftale er nået 41,7% 

 
 
DJ modtager mange ansøgninger fra RTS, men nærmest ingen fra TEC. JCIP går videre 
med dette. 
 

På sidste skoleledermøde blev det drøftet, at der på skolerne vil have stort fokus på deltagere til 
skolemesterskaber, regionsmesterskaber, DM i Skills og så videre. 
Er blevet spurgt om TEC kan afholdes regionmesterskab, da U/NORD er i gang med en større 
ombygning. DJ spurgte om U/NORD i så tilfælde kommer med noget arbejdskraft, hvis TEC sørger 
for rammerne. 

 
 

4. Meddelelser fra elevrepræsentanten  
 
Vil gerne finde en elevrepræsentant eller to når eleverne er startet op den 7. august. 

 
5. Meddelelser fra det faglige udvalg 

 
EVU har prøvet at få fat i en elev til drøftelserne omkring frafald i uddannelsen, men det er ikke 
lykkedes på TEC - desværre. 
 
I uge 26 er der fokus på learning factorys. 
Ny svendeprøve til blik vil blive gennemgået. 

 
Der er nedsat en arbejdsgruppe omkring certifikatkurserne. 
 
Er tilforordnede i P17-udvalget. 
 
18. til 20. april 2024 afholdes DM i Skills i Roskilde, der er gang i opgavebeskrivelserne. 
 
 

6. Meddelelser fra arbejdsgiver/-tager 
 
HJR 
59 ledige på nuværende tidspunkt 
 
DJ 
Flere grossister har været gennem fyringsrunder. 
 
 

7. Drøftelse omkring forskelsbehandling ift. at tage lærlinge 
 
Punktet udgik. 
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8. EUX VVS 

 
Punktet udgik. 

 
9. Eventuelt 

 
Kurserne til fjernvarmesvejser er i gang i Ballerup. HJR har fået en henvendelse fra en virksomhed 
omkring udfordringen i at få medarbejdere med fjernvarmekurser. 
SDY – det er en problemstilling, at kursisterne ikke får et certifikat. Kurset ligger mere op til en 
uddannelse end et arbejde. 
THAE har nu smedene i sit chefområde. Har fundet ud af, at der er udfordringer med krav til indhold 
og måden der bliver anvist kursister på. TEC levere præcis det der er blevet efterspurgt. 
 
SDY 
Spurgte som medarbejderrepræsentant om det kan det blive indført, at eleverne tager computere 
med hjemmefra? Der bruges meget tid på håndtering af computere i undervisningen. 
 
Der går rygter i afdelingen om, at der snydes ved svendeprøver på andre skoler. Elever der nu går 
på TEC har bekræftet dette overfor underviserne. Der går også rygter om, at på nogle skoler bliver 
der ikke dumpet. På en skole, siger rygtet, at der ikke er censor på en fejlfinding. 
THAE pointerede, at skolen kan gå videre med det hvis nogle vil bevidne det. Der kan ikke handles 
på baggrund af rygter. 

 
 
 
LUU-møder 2023:  
20. september 
6. december 
  

 
Opsamling til næste LUU-møde;  

•  
 
Punkter til næste dagsorden - LUU; 

• Efteruddannelsesudbud (fast punkt) 

• Certifikatgebyr 

• Drøftelse omkring forskelsbehandling ift. at tage lærlinge 


